
DE REGERING EN DE BESTUURSVOORZIENING

teken ik nooit.' Wel, dat liet aan duidelijkheid niets te wensen over.
Verontwaardigd bracht Albarda op 5 juni aan de ministerraad verslag uit.

Hij ontving er krachtige steun, ook van Gerbrandy die twee dagen tevoren
in een toespraak voor Radio Oranje- betoogd had dat' geen mens, op welke
plaats van het nationale leven hij ook (was) gesteld' (dat doelde op de
koningin) 'het recht (had) ... te tornen' aan 'gemeenteraden, provinciale
staten en Kamers.' 'Er bestaat alleen het probleem', aldus de minister-
president, 'hoe te handelen nu het bijeenkomen van op de gewone wettelijke
wijze gekozen raden, staten en Kamers is verlamd ... Een goede oplossing
moet het karakter dragen van een noodregeling die van het bestaan dezer
constitutionele instellingen uitgaat.'
Een week na zijn verslag in de ministerraad, 12 juni, maakte Albarda zich

in een brief aan Gerbrandy" los van de voorstellen die hijzelf in maart voor
de Buitengewone Raad van Advies had verdedigd; hij keerde terug tot de
regeling welke hij in '41 en '42 bepleit had: heroprichting van alle 'oude'
vertegenwoordigende lichamen, 'welker beginsel', schreef hij nu, 'van de
aanvang af het mijne is geweest.' Burger sloot er zich bij aan. Kwam het nu
tot een nieuw Londens plan, het negende? Neen, het achtste, d.w.z. het uit
februari daterende, in mei gewijzigde ontwerpbesluit-Bestuursvoorziening
lag nog steeds bij de Buitengewone Raad van Advies en de Raad moest daar
een uitspraak over doen; deze werd, vooral gegeven de weigering tot mede-
werking welke de koningin in krachtige termen had geuit, door de naast-
betrokken ministers met meer dan gewone belangstelling tegemoet gezien.

Oppositie

De uitspraak waartoe het van de zijde van de Buitengewone Raad van
Advies kwam, willen wij in een wat ruimer kader plaatsen en wij menen dat
het er ook tijd voor is dit ruimere kader aan te geven. Wij kunnen ons
namelijk voorstellen dat toen wij in dit hoofdstuk en in de voorafgaande drie
de gehele besluitwetgeving op het punt van de 'terugkeer' schetsten, bij
menige lezer al de vraag gerezen is welke de invloed is geweest die van het
Nederlandse milieu in Engeland is uitgegaan.
Geïnstitutionaliseerde invloed kon natuurlijk alleen uitgaan van de

Buitengewone Raad van Advies; de Raad bracht overigens slechts adviezen
uit die het kabinet niet bonden. Hij kan evenwel niet losgemaakt worden
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